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Cesty na našem katastru Cesty na našem katastru Cesty na našem katastru Cesty na našem katastru     

I zdejší komunikace mají svou historii. Když v r. 1424 ustupovalo Žižkovo vojsko před přesilou plzeňských       
katolíků, po střetnutí v Kůzové část vojska táhla z Pšovlk přes Kolešovice k Žatci. Také cesta, vedoucí   do     
janovského lesa,  sloužila kdysi Napoleonovu vojsku při cestě do Rakovníka.  Jelikož u Jámy byly močály, bylo 
nutné část cesty vydláždit kameny. Tato dlažba je dodnes zachována a vyhovuje provozu. Silnice vedoucí  
z Hořesedel   Bušem na Keblany  byla trasou obchodníků. Polní cesta od sv. Markupa k Jámě, zvaná Petrovická 
pěšina, sloužila poutníkům a církvi. Každoročně chodilo tím směrem procesí do petrovického kostela na slavné 
bohoslužby. Jinými cestami táhla vojska na Rakovník, který byl válkami ožebračen i v míru. To proto, že dříve se 
válčilo i v době míru. A tak po Napoleonských válkách,  kdy bylo město živě frekventovanou křižovatkou všech 
možných armád, se rakovničtí radní snažili, aby  město zůstalo stranou všeho ruchu. Odmítali stavbu státní     
silnice, vyhnuli se stavbě hlavní železniční tratě, dovolili zrušení krajských úřadů, odmítali stálou vojenskou    
posádku. Důkazem toho, že se zde odehrávaly válečné boje, jsou kamenné kříže, stojící od francouzského křížku 
směrem na Řeřichy, kde jsou zachované u silnice před obcí. Velmi dobrá cesta byla do Švihova, kudy se jezdilo 
do Oráčovského mlýna a na pilu. Kolem hřbitova vedla cesta z Děkova, kterou jezdili sedláci do cukrovaru, na 
nádraží a za obchodem. Známý Kolešovický potok, který pramení na Lovíči, protéká Zderazí, kolešovickými      
loukami, obcí Přílepy, Nouzovem a u Senomat se vlévá do Rakovnického potoka. Na tomto bublavém potoce stojí 
na hranicích katastru Bílý mlýn. Tento mlýn dvakrát vyhořel. Po posledním požáru v r. 1925 přestal mlít.          
V r. 1929 tu poslední majitel Václav Kašpar otevřel prodejnu lahvového piva s dámskou obsluhou. Říkalo se tam 
v Šanghaji. Místo krajánků tam chodili hosté z okolí a někteří měli z toho doma s manželkami určitá               
nedorozumění. Po několika nemilých scénách se pivo přestalo točit. Škoda toho hospodářského objektu v tak 
krásné poloze, že zůstal k zániku. 

Já mám nejraději cestu na Ptačí vrch. Jednak začíná za naší  zahradou, většinou po ní nikdo nejezdí a 

z horizontu je překrásný výhled do širokého okolí. Letos jsem na ní našla drobný penízek – krejcar. Na lícu je    

dvojhlavá orlice s habsburským erbem na prsou a opisem  s K.K. OESTERREICHISCHE  SCHEIDEMUNZE.   

Na rubu je číselná hodnota 1 ve věnci a letopočet 1885. Je z mědi a má nevalnou hodnotu. Přesto jsem si ho     

schovala. Kdopak asi měl tehdy kapsu děravou ? 

                - li  -  

Podzim 

Najednou  se  okolo  nás  rozhostilo  ticho. Na polích je sklizeno, chmel   je na sušárnách, děti jsou ve škole,         

vlaštovky a ostatní stěhovaví ptáci odlétli na jih. A nastalo babí léto. Příroda se smilovala nad lidmi          

utrápenými  letošními vedry, pak zimou a pořádnými dešti a poslala dny plné sluníčka a zářijových vůní. 

Stromy se začínají  barvit do nádherných odstínů, některé už pouštějí na zem listí. Při procházkách se       

brodíme šustivou hnědožlutou pokrývkou, kterou si příroda nastýlá na zimu. Občas nám kolem hlavy proletí 

kaštan nebo žalud. U nás na dvorku padají kaštany na plechovou střechu garáže. Zabubnují, skutálejí se do 

okapu a s rachotem se řítí okapovou rourou na zem. Pár si jich seberu a nastrkám do kapes zimních bund a 

kabátů. Už jenom jejich hlazení je příjemné a já  věřím v jejich sílu a proto je tam nosím celou zimu. Někteří 

lidé tvrdí, že pomáhají při křečových žilách, bolení kyčlí a   kolen, bolesti hlavy a zánětech. Pokaždé, když na 

ně v zimě sáhnu, vzpomenu si na pohádkové dny plné sluníčka a barev a tak mi pomáhají i zlepšit               

náladu. Tak si jich také pár seberte, třeba vás někdy  v  zimě  potěší.                                                   - li- 



 

O b e c n í  ú ř a d  i n f o r m u j e  -  č i n n o s t  z a s t u p i t e l s t v a  o b c e   

Na pracovní poradě dne 26.07.2010 bylo krom jiného projednáno:   

- Zastupitelé byli seznámeni s možností čerpání dotace na zateplení obecních budov z Programu zelená úsporám.     

K tomuto byly zjištěny informace od ing. Satranského, paní Medunové z OPS Rakovník a 20.7.2010 navštívil obecní 

úřad pan Lukáš a paní Najmanová. Po konzultaci s posledními dvěma jmenovanými starosta navrhuje vzhledem       

k 30% povinné spoluúčasti obce do tohoto projektu nevstupovat. Zastupitelé s tímto závěrem souhlasí.                   

-  Starosta podal zprávu o probíhajících Komplexních pozemkových úpravách. V současné době se řeší problém    

okolo katastrálních hranic se sousedními obcemi.                      

-  Pan Prošek požádal o odprodej pozemku parc.č. 1489/26 za účelem výstavby rodinného domu. Pan Prošek si     

stavební pozemek prohlédl, ale žádná jiná jednání v této věci neproběhla.                      

- Obec obdržela certifikát předložený společností Asekol za zpětný odběr a recyklaci televizorů a počítačových     

monitorů. Certifikát byl vyvěšen v obecních vývěskách.                       

- Zastupitelé byli seznámeni s opravami topení, které proběhly v Mateřské škole                    

- Zastupitelé byli seznámeni s dopisem pana Poddaného ohledně jeho zájmu o odkoupení  obecních parcel 

v Heřmanově s tím, že nesouhlasí s navrženou cenou 150,- Kč / m2 a nabízí částku 100,- Kč / m2 ( za parc. č. 157) a 

50,- Kč / m2 ( za parc.č. 1626). Zastupitelé trvají na původní navržené ceně, která je 150,- Kč / m2.                     

- Starosta přítomné seznámil se stížnostmi občanů na stav vzniklý po bouřce ze čtvrtka 22.7. Jedná se konkrétně o 

zatopený sklep u Ladislava Řežábka a zakalenou vodu ve studni u pana Adlta a u Milana Brabce. Dále byli           

zastupitelé  informováni o prodloužení kanalizace podél potoka až k zahradě pana Zusky a směrem na Pšovlky u paní 

Šrámkové a pana Kozlera.                       

- Starosta předložil vypracované geometrické plány u pana Šantory, Kolešovice 34 a u manželů Čečrdlových,       

Kolešovice 256. Jedná  se o úpravy poměrů pozemků určených na místní komunikace.        

- Starosta přítomné seznámil s průběhem kolaudace solární elektrárny za rozcestím Zderaz - Heřmanov    

Přítomni: Dvořák, Čečrdle, Kovář, Procházka, Kozlerová, Štilerová, Brabcová,   

Na pracovní poradě dne 16.08.2010 bylo mimo jiné projednáno:   

- Akce SHVPL Kolešovice, 23.10.2010 se má uskutečnit nálet na vlak spojený s Drakiádou pro děti, která se bude    

konat od 14 hodin na polním letišti                        

- Zastupitelé se dohodly na termínu veřejného zasedání, které se uskuteční dne 9.9.2010 na přísálí kulturního domu                 

- Byla projednána žádost KHKD Lužná o poskytnutí příspěvku na činnost. Tato organizace provozuje historické   

vlaky na trati Kolešovice - Krupá. Byl odsouhlasen příspěvek ve výši 15.000,- Kč.       

-  Zastupitelka Jiřina Poděbradská podala podrobné informace o materiální a finanční sbírce na pomoc povodněmi 

postiženým obcím. Konkrétně byla vybrána obec Kunratice, okres Česká Lípa. Paní Poděbradská osobně převezla 

materiální sbírku do této obce. Finanční sbírka, do které přispěli občané byla poukázána převodem na účet obce 

Kunratice.               

- Starosta podal zprávu o probíhající výstavbě kanalizace         

- Vodovod v obci - zatím se ještě nepodařilo získat informace, zda se obec stane členem sdružení Severočeská      

vodárenská společnost. Tento úkol dále pokračuje.           

- Pozemkový fond zaslal k lustraci pozemek, který užívají manželé Ridzoňovi z Podskalu. Přítomní nemají námitek k 

převodu pozemku na manžele Ridzoňovi.                          

- Starosta seznámil zastupitele s čerpáním rozpočtu k 31.7.2010. Příjmy činí 13.158.368,22 Kč, výdaje dosáhly 

9.985.646,89 Kč a zůstatek na běžném účtu byl 8.300.590,15 Kč.                       

- Byla podána informace o konání Divadelního představení v kulturním domě v Kolešovicích. Představení se bude 

konat 23.10.2010 od 18 hodin.             

-  Byla podána informace ohledně římsy, která opadává z domu č.p. 31 na chodník. Vlastník byl písemně           

kontaktován, bez úspěchu. Z tohoto důvodu obec po konzultaci podala návrh na vypsání místního šetření.                  

- Starosta podal informaci ohledně bezúplatného převodu pozemků od Pozemkového fondu a ÚZSVM    

- Dohoda s Úřadem práce na vytvoření 7 pracovních míst byla prodloužena do konce října. Poté budou 2 -  3         

pracovníci zaměstnáni obcí a vypláceni z jejího rozpočtu.                      

- Starosta podal informaci o probíhajících Komplexních pozemkových úpravách  

Přítomni: Dvořák,  Kovář, Čečrdle, Kozlerová, Štilerová, Brabcová, Poděbradská,  Hrenák,  

 

  



 

Na pracovní poradě dne 20.09.2010 bylo krom jiného projednáno:   

- Zastupitelka Jiřina Poděbradská podala ústní stížnost na Myslivecké sdružení Tetřev, neboť při lovu kachen na      

zámeckém rybníku byli na své zahradě ohrožováni zbloudilými broky.  V této věci bude svoláno jednání se zástupci 

MS Tetřev.           

-  Starosta požádal členy finančního a kontrolního výboru, aby provedli a sepsali kontroly tak, aby do termínu voleb 

do zastupitelstva obce bylo vše řádně zkontrolováno.  Zejména se jedná o kontrolu plnění usnesení a kontrolu      

použití příspěvků u občanských sdružení.            

- Obec obdržela dopis s informací, že představenstvo společnosti Severočeská vodárenská společnost projednala naši 

žádost o vstup do SVS se závěrem, že vedení společnosti nesouhlasí se vstupem obce Kolešovice do SVS.                

V souvislosti s tímto je nutné zahájit další kroky a zjistit možnosti financování výstavby vodovodu v obci s použitím 

dostupného dotačního titulu.          

- Obec obdržela nabídku od amatérského souboru Divadlo Osada z Horní Břízy na dětské představení „Jak se peklo 
ztratilo“.  V případě, že bude možné, aby se představení konalo dopoledne, zajistíme ho pro žáky základní školy.   

- Starosta se v průběhu příštího týdne zúčastní jednání na KÚSK s PhDr. Marcelem Chládkem, kde se bude jednat o       

osudu Kolešovky s tím, že trať Kolešovice  - Krupá je navržena MD na zrušení. Tzn. úplné odstranění železniční 

infrastruktury.  O výsledku jednání budou zastupitelé informováni.                       

- Místní knihovna Kolešovice  bude mít od září pro čtenáře otevřeno ve středu, od 15,30 do 18 hodin                  

- Starosta podal zprávu o dopravní nehodě,  která se stala v pátek večer u domu čp. 33. Škoda na veřejném osvětlení 

je cca. 15 tis.Kč.          

- Starosta se zúčastnil místního šetření spolu s MěÚ Rakovník, odbor výstavby ve věci výstavby oplocení pozemků 

Romana Slapničková / Zora Dušková v obci a k.ú. Zderaz                      

- Manželé Alena a Josef Sachrovi, Kolešovice 292 podali žádost o odkoupení části  pozemku, na kterém mají        

zahradu. Zastupitelstvo nemá proti prodeji námitek, ale pouze za podmínek, že obec získá do svého vlastnictví část 

sousedního pozemku na vybudování strouhy pro odvod srážkové vody.                      

- Starosta podal zprávu o  „Smlouvě o podpoře prodeje“ mezi obcí Kolešovice a Heineken ČR, se sídlem v           

Krušovicích. Jedná se o smlouvu na vybavení restaurace v kulturním domě.          

- Občanské sdružení Marioetta rallye club Kralovice přišel se žádostí o souhlas s konáním Rallye Střela, která se má 

konat ve dnech 5. a 6. listopadu 2010. Dotčenou komunikací pro rychlostní zkoušky by byla silnice mezi obcí       

Oráčov - Zderaz - Heřmanov.                        

- Starosta podal zprávu ve věci změny územního rozhodnutí výstavby kanalizace, a sice prodloužení u pana Zusky a 

ve změně položení řadu u paní Šrámkové            

-  V pondělí,  4.října od 16 hodin proběhne u Obecního úřadu očkování psů proti vzteklině, od 16,30 hodin bude   

očkování v obci Zderaz       

Přítomni: Dvořák, Čečrdle, Kovář, Procházka, Kozlerová, Poděbradská, Hrenák, Brabcová,   

  

 Pozn. hlasovací lístky pro volby do zastupitelstva obce a postup, jak správně hlasovat budou voličům              
    doručeny,  max. v úterý 12.října 2010    

ZVEME VÁS NA KOMUNÁLNÍ VOLBY 2010 

Jak jsme Vás již informovali v minulém čísle KL,  proběhnou ve dnech 15.října od 14 do 22 hodin a 16.října 2010 od 
8 do 14 hodin volby do zastupitelstva obce. Na základě zájmu spoluobčanů zveřejňujeme tyto informace.            
Dle sdělení MěÚ Rakovník byly v obci Kolešovice zaregistrovány 2 volební strany, Za Kolešovice krásnější a Naše 
obec.  Zmocněncem obou volebních stran nám byly poskytnuty k otištění tyto kandidátky:       

Za Kolešovice krásnější  

1. Martin Dvořák  

2. Jiřina Hrenáková        

3. Jiří Čečrdle   

4. Jitka Kozlerová   

5. Jan Ridzoň   

6. Petr Roubík   

7. Jaroslav Procházka   

Naše obec  

1. Jaroslav Kovář            

2. Jiřina Poděbradská           

3. Tomáš Hrenák  

4. Miroslava Brabcová  

5. Jaromír Dýba  

6. Jiřina Petrlíková  

7. Petr Křížek  



 

Zhodnocení starosty obce za uplynulé volebního období:    

Vážení spoluobčané,  

 poslední veřejné zasedání Zastupitelstva obce ve volebním období 2006 až 2010 se konalo 9. září          
letošního roku. Bylo svoláno zejména z důvodu odsouhlasení změn obecních hranic v probíhajících komplexních                
pozemkových úpravách, jež jsou prováděny na žádost obce Pozemkovým úřadem Rakovník. Pro zajímavost       
uvádím, že  žádost o provedení KPÚ byla obcí podána již v lednu 2007. Z toho vyplývá o jak časově náročný     
projekt se   jedná. Provedení KPÚ je velmi důležité  zejména z hlediska ochrany životního prostředí jak pro lidi, tak 
pro zvířátka. Že se jedná o jednu z priorit  současného Zastupitelstva obce svědčí fakt, že se schází a jedná bez 
ohledu na končící  volební období.          
 O pracovitosti tohoto zastupitelstva, ve kterém je 5 členů z předcházejícího období 2002 – 2006, a bylo 
doplněno 4 novými členy ve volbách 2006 svědčí fakt, že se sešlo na 28 veřejných  zasedání a 60 poradách. Musím 
přiznat, a to rád, že jsem vskutku od začátku mé činnosti v nejvyšším orgánu obce s tak upřímným, pracovitým a 
pokorným kolektivem ještě nepracoval. Upřímně jim touto cestou děkuji za vše    dobré co pro naši obec vykonali. 
Jsem rád, že jsem většinu z nich přesvědčil, aby znovu kandidovali do ZO, neboť jejich morální vlastnosti jsou, dle 
mého názoru, velkým  plusem pro budoucnost naší obce. Děkuji spoluobčanům za jejich zvyšující se zájem o dění 
v obci, byť byl vyvolán stavbou kanalizace. Od začátku volebního období do března letošního roku činila průměrná 
návštěvnost asi 5 občanů na jedno zasedání, v posledních třech již Vás přišlo v průměru více jak 22. Může být  
mnoho napsáno, vyvěšeno či vyhlášeno, nic však nenahradí mluvené slovo. Vždy se nejlépe komunikuje lidskou 
mluvou. Pro práci zastupitelstva a starosty je to velmi důležité, dá se říci  nenahraditelné. V tomto volebním období 
bylo pro rozvoj obce vykonáno spoustu práce. Stačí jen prolistovat a přečíst zápisy z veřejných zasedání a          
pracovních porad. Dominující akcí je bezesporu výstavba ČOV a kanalizace. Co se týče její náročnosti na zajištění 
potřebných finančních prostředků a času věnovanému obstarání nutných  formalit si troufám tvrdit,že se jedná o   
nejnáročnější a nejdůležitější investiční akci v poválečné historii obce. Pro mě osobně je to psychicky velmi      
náročná práce, ostatně i fyzicky, neboť neustále jezdím na kole sem a tam. Velmi děkuji obecním úředníkům, jsou 
to skuteční profíci, kteří se neustále sebevzdělávají. Děkuji kolektivům ZŠ a MŠ za práci pro budoucnost naší     
školy. Děkuji všem občanským sdružením působícím v naší obci za jejich nenahraditelnou práci v její prospěch. 
Děkuji redaktorům Kolešovických listů za jejich dobrou práci. Měl jsem možnost porovnávat a opravdu jsou      
Kolešovické listy obsahem na úrovni, byť jsou ve skromném vydání. Je třeba též ocenit stav obecní knihovny a to 
díky naší knihovnici. Děkuji všem spoluobčanům, kteří vykonají více či málo ve prospěch své obce, například při 
různých kulturních akcích ať pro děti či dospělé, ve volebních komisích atp. Často o tom třeba ani nevím. Děkuji 
všem zaměstnancům pracujícím na úklidu obce, vyvážení odpadních vod, či provádějíc jiné činnosti. Děkuji všem 
mým kamarádům, kteří jsou ochotni  pomoci, když mi zrovna teče do bot. Díky mé rodině, že mě doma toleruje 
mojí častou nepřítomnost. Jestli jsem na někoho v tom svém děkování zapomněl, pak se mu upřímně omlouvám. 

 Dalo by se napsat ještě mnohé. Původně jsem zamýšlel provést vyhodnocení volebního období na             
posledním veřejném zasedání. Byl však dost náročný program,  a já bych toho stejně půlku zapomněl. Ostatně,    
přestože Vás přišlo na veřejné opět hodně, občanů – čtenářů Kolešovických listů je daleko více.   

 

         Zdravím Martin Dvořák. 

VII. ROČNÍK KŘIVOKLÁTSKÉHO PANOVÁNÍ 

V sobotu 18.září se vypravila trojice kolešovických žen na akci Křivoklátské panování reprezentovat naší obec.    
Přišly s dobrým nápadem. V pátek napekly makové a tvarohové buchty, škvarkové placky a namazaly chleby      
sádlem se škvarkami a cibulí. Protože o netradiční občerstvení byl mezi návštěvníky velký zájem, pekla paní        
Kozlerová během sobotního dopoledne další várku buchet a pan Kozler je na hrad dopravil. I po těch se jen          
zaprášilo. Například pan Radim Uzel si velmi pochvaloval škvarkovou placku a na buchtě si pochutnal císař Rudolf 
II., kterého ztvárnil Mojmír Maděrič.  Děkujeme za příkladnou reprezentaci paní M.Brabcové, M. Kopecké, 
J.Ritterové a J.Kozlerové.      JP 

  
  
  
  
  
  

 



 

DechparádaDechparádaDechparádaDechparáda 

V neděli 6. června jsme se byli podívat v Kněževsi na pořad „Dechparáda.“ Místa nám zajistila starostka obce paní 
Janotová, které tímto děkujeme. Akce se účastnil i senátor pan Marcel Chládek. Vystoupení dechovek se nám líbilo, 
nechybělo ani občerstvení, počasí se také vydařilo, tak co si více přát.     E. 

Opékání na Berounce 24.8. 2010Opékání na Berounce 24.8. 2010Opékání na Berounce 24.8. 2010Opékání na Berounce 24.8. 2010 

Dlouho očekávaný společný výlet konečně nastal a nám začalo 
pršet. Přesto jsme vyjeli. Na Višňové nás už očekávali klienti 
z Nového Strašecí a Zavidova, abychom společně strávili     
odpoledne při opékání špekáčků a poslechu harmoniky.       
Zpočátku tak očekávaný výlet nevypadal slibně, ale nakonec 
se na nás přeci jen usmálo sluníčko a my jsme se mohli sejít u 
ohníčku. K vynikajícím špekáčkům nám přijel na harmoniku 
zahrát pan Zdeněk Černý. Sluníčko hřálo jak o život, piva a 
ostatních nápojů bylo dost a všem se nám tam moc líbilo. 
Když se snesl soumrak, ani se nám nechtělo domů, nálada byla 
dobrá a došlo i na taneček v trávě. Nechyběla ani tradiční   
mašinka. Na rozloučenou nám Strašečtí a Zavidovští klienti 

zamávali, neboť tam zůstávali a přespali v chatkách. Sláva vlasti výletu,  nezmokli jsme už jsme tu . . . to jsme si 
mohli zpívat když jsme přijeli.  Děkujeme za hezky strávené odpoledne.     E. 

Zámecká slavnost aneb rozloučení sZámecká slavnost aneb rozloučení sZámecká slavnost aneb rozloučení sZámecká slavnost aneb rozloučení s     létem . . . . .létem . . . . .létem . . . . .létem . . . . . 

Doslova a do písmene jsme se s létem rozloučili ve středu 8. 
září. Že je konec léta i když ne kalendářního nám ukázalo   
samo počasí. Nejenže už bylo chladno, ale i déšť měl na    
kahánku. Přesto jsme se formou soutěží, opékáním buřtů a 
poslechem hudby pana Zdeňka Černého opravdu s létem    
rozloučili. Soutěž byla rozdělena do ženské a mužské katego-
rie. Muži například házeli kloboukem na cíl, hráli šipky,    
poznávali zvěř, nalévali víno na míru. No a ženy ty házeli   
střevíčkem na cíl, navlékaly korálky, poznávaly pohádky 
podle písniček a zdobily zákusky. Na závěr soutěže si mohli 
všichni zúčastnění vyzkoušet historické klobouky.Že si dali 

všichni opečeného buřtíka na ohýnku a pivečko, netřeba dodávat. Jako překvapení a vzpomínka na mládí byly opeče-
né brambory ve žhavém popelu, nikdo neodolal.  E. 

Z P R Á V Y  Z  D O M O V A  K O L E Š O V I C E  Z P R Á V Y  Z  D O M O V A  K O L E Š O V I C E  Z P R Á V Y  Z  D O M O V A  K O L E Š O V I C E  Z P R Á V Y  Z  D O M O V A  K O L E Š O V I C E      

Chodský souborChodský souborChodský souborChodský soubor 

V pátek 27. srpna jsme využili možnosti navštívit 
vystoupení Seniorského tanečního souboru 
z Domažlic, který  přijel se svým programem do       
Kněževsi. Taneční soubor vystoupil v tradičních 
chodských krojích a byl doprovázen mladým       
dudákem a zpěvákem. Chodské písničky a vtipné   
povídačky se všem velmi líbily.     E. 

Seniorské hrySeniorské hrySeniorské hrySeniorské hry 

Ve čtvrtek  9. září jsme přijali pozvání kladenského   
Domova  seniorů na Seniorské hry. Z celkového počtu 
9ti družstev jsme se umístili na velmi pěkném 2. místě. 
Hostitelé se nám všem opravdu skvěle věnovali.         
Děkujeme za hezký  sportovní zážitek a těšíme se na 
příští rok, kdy se zase sejdeme na Víceboji  u 
nás  v Kolešovicích.       E. 



 

         
  Základní škola a Mateřská škola Kolešovice  
 

 

Mateřská škola 

Letní prázdniny se v naší mateřské škole využily k potřebným opravám, aby bylo na začátek školního roku vše     
připraveno. Například se opravovalo ústřední topení  a upravila se zahrada, aby si děti mohly bezpečně hrát. 
V mateřské škole s dětmi pracují dvě paní učitelky, paní učitelka Marie Herinková a vedoucí učitelkou je od 
1.7.2010 paní učitelka Helena Regálová. O čistotu a pohodlí dětí se stará paní Emilie  Kapounová.            
Školní rok začínal v mateřské škole 1. září a první den do školičky přišlo 25 dětí. 

Základní škola 

 ….. a zase do práce. 

Škola zase ožila. „Jaké byly prázdniny? Těšíš se do školy? Kdo  
nový bude v naší třídě? Kdo ze třídy odešel ? Jaké budou nové paní 
učitelky? Která třída bude naše?“ To byly nejčastější otázky, které 
byly slyšet než poprvé po prázdninách zazvonilo a paní školnice 
otevřela hlavní vchod.                                                                                                                             

Nový školní  rok  2010/2011 začal ve středu 1. září 2010.  Jako  
každý rok se jistě všichni těšili. Prvňáčci, protože šli poprvé a     
deváťáci se jistě těšili, protože do základky vcházeli toto září na 
poslední školní rok.  Prvňáčky, které    doprovázeli do školy rodiče a 
prarodiče přivítala ředitelka školy PaedDr. Vladimíra Hartmannová. 
Také zástupci obcí místostarosta Kolešovic pan Kovář, starosta 
Hořesedel pan Kozel, starosta Hořoviček pan Fides se přišli        

podívat, jak se malým žáčkům v naší škole první den líbí. Za ČSZ Kolešovice se tradičně zúčastnila paní Šlégrová.                          
Do školy po prázdninách nastoupilo 169 žáků z toho bylo 18 prvňáčků.    

Co nového v naší škole? 

Někteří učitelé změnili své působiště a tak učitelský sbor  posílili noví pedagogové a to Mgr. Renata Zemjanková  (2. 
třída), Mgr. Miroslava Šedivcová ( M, F, PČ ), Mgr. Lucie Plincnerová ( M, Př, Prv, E, Vl ,Ch, VV) a ve školní   
družině bude s dětmi pracovat paní Ilona Rašínová.  Ve speciálních třídách jako v loňském roce  pracují dvě         
asistentky. Také v letošním školním roce se zapojíme do projektu „ Ovoce do škol“ pro  žáky 1. stupně. Jedná se o    
balíčky s ovocem a zeleninou, které žáci dostávají 1x až 2x měsíčně. 

Žáci 2. stupně se zúčastní fotografické soutěže pořádané Kolešovickými listy ve spolupráci s obcí Kolešovice. 

 

Sponzorské dary    pro naši školu jsme získali od firem i jednotlivců. 

BATTEX s.r.o.  - finanční dar 3 000,- Kč, kancelářský nábytek do kabinetu 

SKS s.r.o. – právnické služby 

pan B. Pelikán – daroval škole PC a paní K. Kolářová nám darovala monitor k PC 

místní firma BRAM – poskytla materiál využívaný pro práci se dřevem v pracovních a technických činnostech 

                                                                                                        Děkujeme 

O r gan i z a c e  š k o l n í h o  r o k uO r g a n i z a c e  š k o l n í h o  r o k uO r g a n i z a c e  š k o l n í h o  r o k uO r g a n i z a c e  š k o l n í h o  r o k u     

Podzimní prázdniny 27. a 29.10. 2010 

Vánoční prázdniny 23.12. 2010 – 2.1. 2011 

Pololetní prázdniny 4.2. 2011 

Jarní prázdniny  14.2. – 20.2. 2011 

Velikonoční prázdniny 21.4.  22.4. 2011 

Hlavní prázdniny                od 1.7. 2011 

 
 

Další důležité informace včetně konzultačních hodin 
učitelů, kontaktů, rozvrhů, žádostí o uvolnění 

z vyučování a připravovaných i uskutečněných akcích 
získáte na webové stránce školy 

www.zs.kolesovice.indos.cz                                                                                                                             
      
        Jiřina Poděbradská 



 

S b o r  d o b r o v o l n ý c h  h a s i č ů  K o l e š o v i c e  i n f o r m u j e :  S b o r  d o b r o v o l n ý c h  h a s i č ů  K o l e š o v i c e  i n f o r m u j e :  S b o r  d o b r o v o l n ý c h  h a s i č ů  K o l e š o v i c e  i n f o r m u j e :  S b o r  d o b r o v o l n ý c h  h a s i č ů  K o l e š o v i c e  i n f o r m u j e :      

Z m ě n a  v  č i s t ě n í  k o m í n ů :  v y h l á š k a  č . 1 1 1 / 1 9 8 1  z r u š e n a !  

 

Vláda vydala nové nařízení vlády o podmínkách požární bezpečnosti při provozu komínů, kouřovodů a   
spotřebičů paliv (ze dne 1. března 2010). Tímto nařízením se ruší Vyhláška č. 111/1981 Sb., o čištění komínů. Při 
tvorbě nového nařízení bylo přihlédnuto především ke skutečnosti, že v posledních letech se zvýšil počet osob, které 
zahynuly v důsledku otravy oxidem uhelnatým. Nařízení nabude účinnost 1. ledna 2011. Nařízení definuje povinnos-
ti majitelů a uživatelů komínů a spotřebičů a rovněž povinnosti kominíka nebo kominíka-revizního technika. Naříze-
ní zavádí pro komíny a kouřovody legislativní zkratku - spalinová cesta. Upravuje podmínky pro provoz spalino-
vých cest určených pro odvod spalin ze spotřebičů paliv do vnějšího prostředí, způsob a lhůty provádění kontrol, 
čištění a revizí spalinových cest. Dále definuje obsah „revize spalinových cest“, kdo revizi spalinové cesty provádí a 
mluví také o lhůtách revizí. Tady jsou právě největší změny. Nově je povinnost nechat vyčistit komín a kouřovod 
pomocí odborně způsobilé osoby nejméně jednou za rok a dále čistit komín svépomocí. Čistění svépomocí  je novin-
kou   především pro fyzické osoby a podnikající fyzické osoby. 

Nyní tedy konkrétně k jednotlivým úkonům. Kontrola spalinové cesty se provádí posouzením bezpečného 
umístění hořlavé stavební konstrukce, materiálu a předmětu v návaznosti na konstrukční provedení spalinové cesty a 
připojeného spotřebiče paliv, posouzením komína z hlediska jeho požární bezpečnosti a provozuschopnosti,         
posouzením zajištění volného a bezpečného přístupu ke komínu, k jeho vymetacím, čisticím a kontrolním místům, 
posouzením zajištění požární bezpečnosti stavby, zvláště při prostupu spalinové cesty vodorovnými a svislými      
stavebními konstrukcemi, půdním prostorem nebo střechou a vývodů spalin obvodovou stěnou stavby, posouzením 
jejího stavebně technického stavu. 

Čištění spalinové cesty provádí odborně způsobilá osoba, kterou je držitel živnostenského oprávnění v    
oboru kominictví; čištění spalinové cesty sloužící pro odtah spalin od spotřebiče na pevná paliva o jmenovitém     
výkonu do 50 kW včetně je možné provádět svépomocí. Čištění spalinové cesty se provádí čisticími pracemi,    
zejména odstraňováním pevných usazenin ve spalinové cestě a na lapači jisker a vybíráním pevných nahromaděných 
znečišťujících částí. 

Revizi spalinové cesty provádí odborně způsobilá osoba, která je držitelem živnostenského oprávnění v 
oboru kominictví, a která je zároveň revizním technikem komínů, nebo specialistou bezpečnosti práce-revizním   
technikem komínových systémů, nebo revizním technikem spalinových cest. Revize spalinové cesty se provádí před 
uvedením spalinové cesty do provozu nebo po každé stavební úpravě komína, při změně druhu paliva připojeného 
spotřebiče paliv, před výměnou nebo novou instalací spotřebiče. O provedené kontrole anebo čištění spalinové cesty 
vydá odborně způsobilá osoba písemnou zprávu. 

Na závěr připojujeme tabulku konkrétních lhůt kontrol a čistění spalinové cesty v období jednoho roku. 
       Za SDH Kolešovice, Jaroslava Čečrdlová  

Zdroje:   
Blanka Menclová-Špundová, Radikální změna v čištění komínů, In: Alarm revue č.4, 2010, s.44.  
Webové stránky Svazu českých a moravských bytových družstev:              
http://www.scmbd.cz/pozarni-bezpecnost-pri-provozu-kominu-kourovodu-a-spotrebicu 

  
Výkon 

připojeného 
spotřebiče 

paliv 

  
  

Činnost 

Druh paliva připojeného spotřebiče paliv 
Pevné Kapalné Plynné 

Celoroč-
ní 

provoz 

Sezónní 
provoz 

  
  
do 50 kW 
včetně 

Čištění spalinové cesty 3x 2x 3x 1x 
Kontrola spalinové 
cesty 

1x 1x 1x 

Výběr pevných (tuhých) 
znečišťujících částí a 
kondenzátu 

1x 1x 1x 

  
  
  
nad 50 kW 

Kontrola a čištění 
spalinové cesty 

2x 1x 1x 

Výběr pevných (tuhých) 
znečišťujících částí a 
kondenzátu 

2x 1x 1x 

Čištění spotřebiče paliv 2x nejméně podle návo-
du výrobce 



 

 

 

Zdraví, které chutná 

JABLKO 

Je nejobyčejnější a zároveň nejpěstovanější ovoce u nás. Každý víme jak 
chutná. Ale už nevíme jak významné je pro naše zdraví. Blíží se podzim 
a k tomu patří sklizeň jablek a také nachlazení a další nepříjemná one-
mocnění. „Stačí jedno jablko denně a nebudete potřebovat lékaře“ 
říká lidová moudrost. Jablko je výtečné syrové,  zavařené, sušené nebo 
moštované. 

Jablíčka 

Josef Václav Sládek 

 
Jablíčka zrajou na stromech, 
Sluníčko do nich pálí –  
Až jednou spadne, chytnu je, 
Nežli se zakutálí.  
    
     
Spadlo jablíčko červené, 
Jedno, druhé a třetí, 
Všecky jsem chytla, jako když 
Kocourek za myškou letí. 
    
     
To jedno sobě uschovám: 
Hladu se nemusím báti! 
S jablíčkem druhým bratříček 
v kolébce bude si hráti.  
    
     
A třetí ? – S bleďoučkým děťátkem  
K nám smutná chodívá žena: 
dám-li mu jablíčko, snad se též 
robátko začervená. 

                                 (Zlatý máj) 

Proč jíst jablka? Co obsahují: 

* Minerály - ( vápník, fosfor, železo a hořčík ). 

* Enzymy - ovlivňují  činnost zažívacího ústrojí, působí skvěle při zažívání, žaludečních a střevních potížích, pomá-
hají trávení, šetří slinivku břišní.  

* Fruktózu - jednoduchý cukr, který rozkládá se spolu s jablečnou vlákninou v těle pomaleji, a udržuje hladinu cukru 
v krvi stabilní. 

* Pektin - rozpustná vláknina brání rozvoji škodlivých mikroorganizmů, podporuje střevní  peristaltiku a vylučování 
toxinů z těla a předchází tak vzniku rakoviny. Jediné ovoce, které obsahuje takové velké množství pektinu. 

* Vitamíny - provitamín A, vitamín B, kyselina listová, vitamín C, vitamín E a další 

* Flavonidy - pigmentové látky, které výrazně snižují riziko srdečních chorob. 

* Draslík - jeho vysoký obsah je velmi vhodný lék na srdce, udržuje správnou hladinu vody v těle a působí  na   
správnou funkčnost ledvin a svalů. 

* Vláknina - 5g obsahuje jedno jablko ( hlavně slupka ), zlepšuje činnost střev. 

* Voda - 85% obsahuje jablko. 

* Antioxidanty – jsou důležitou součástí v boji proti rakovině. Odplavují nebezpečné látky z těla. 

Po jablku neztloustnete, i když se zdá velmi sladké. Má totiž nízký obsah cukru a málo kalorií. Obsahuje velmi málo 
tuku. 

Několik dobrých rad 

*Nejlepším místem na uskladnění je sklep. Sklep se vyčistí , vysíří, řádně vyvětrá a vybílí. Místo by mělo být      
chráněno proti promrznutí, ale zároveň větrané.  Ovoce přechovávejte v přepravkách maximálně ve dvou až třech 
vrstvách. Nemíchejte odrůdy. Letní odrůdy sklízíme hned, jakmile se začnou vybarvovat, vonět a lze je i se stopkou 
snadno oddělit. Jablka nesklízíme ze stromu všechna najednou. Nejdříve sklízíme jablka po obvodu koruny. Přezrálá 
jablka konzumujeme hned. Natrhaná jablka neházíme z výšky do beden. Přes zimu vydrží jen zdravé kusy. 

PEČENÝ ČAJ Z JABLEK     
 Nakrájíte na kousky 1 kg jablek, včetně slupky a zbavíte jádřinců. 

Vložíte do pekáčku a zasypete 1 kg krystalového cukru.  Dále přidáte skořici, 

asi tak lžíci, hřebíček 10 ks, 0,2 l rumu a  vymačkáte jeden citrón. Poté vše 

zamícháte.       

 Pečeme v troubě při teplotě 220 
o
C po dobu 40 minut. Po vyjmutí z 

trouby nalijeme do skleniček, zavřeme a otočíme dnem vzhůru. Po otevření 

dáme do hrnku 4 - 5 lžiček, zalijeme horkou vodou a necháme si chutnat ! 



 

J a k  b y l o ?  P o č a s í  v  o b c i .    

Č E R V E N E C  

T EP L O TY V ČE RV E N CI  [ °C]  
SR Á ŽK Y V ČER V EN CI  

[ l / m 2 ]  

rok Max. datum Min. datum průměr celkové Max. Datum 

2008 35,5 03.07.2008 8,0 23.07.2008  18,98 41,5 10,5 13.07.2010 

2009 34,5 23.07.2009 8,0 27.05.2009 19,12 57,0 24,5 17.07.2009 

2010 38,5 14.07.2010   8,5 08.07.2010 21,48 134,0 60,0 23.07.2010 

S R P E N  

T EP L O TY V S RP NU [ °C ]  
SR Á ŽK Y V SR PN U 

[ l / m 2 ]  

rok Max. Datum Min. Datum průměr celkové Max. datum 

2008 34,5 01.08.2008   6,0 31.08.2008 18,52 84,0 29,0 01.08.2008 

2009 34,0 19.08.2009  6,0 30.08.2009 19,71 47,0 10,0 13.08.2009 

2010 33,5 21.08.2010   7,5 20.08.2010 18,02 113 26,5 07.08.2010 

KOLEŠOVICE OČIMA FOTOGRAFŮKOLEŠOVICE OČIMA FOTOGRAFŮKOLEŠOVICE OČIMA FOTOGRAFŮKOLEŠOVICE OČIMA FOTOGRAFŮ    

V sobotu 9.října 2010 od 9 hodin se v obřadní místnosti Obecního úřadu Kolešovice koná vyhlášení výsledků   
soutěže. Výstava všech dodaných fotografií se bude konat do 16 hodin. Přijďte se všichni podívat !  

VÝSTAVA POHLEDNIC ZASÍLANÝCH Z CHMELOVÝCH BRIGÁDVÝSTAVA POHLEDNIC ZASÍLANÝCH Z CHMELOVÝCH BRIGÁDVÝSTAVA POHLEDNIC ZASÍLANÝCH Z CHMELOVÝCH BRIGÁDVÝSTAVA POHLEDNIC ZASÍLANÝCH Z CHMELOVÝCH BRIGÁD    

OS Zderaz  ve spolupráci s obcí Kolešovice pořádá II. ročník výstavy na sále kulturního domu v Kolešovicích. 
Vernisáž se koná v sobotu 2.října 2010 v 17 hodin a dále výstava potrvá do pondělí 4.října do 16 hodin (sobota 17 
- 20 hodin, neděle 10 - 18 hodin, pondělí 10 - 16 hodin).   Vstupné je dobrovolné a výtěžek akce bude věnován na   
rekonstrukci kaple sv. Jana Nepomuckého v obci Zderaz. Bližší informace získáte na www.zderaz.cz nebo  v 

obecních vývěskách. 

VÝSTAVA DROBNÉHO ZVÍŘECTVA A OKRASNÉHO PTACTVAVÝSTAVA DROBNÉHO ZVÍŘECTVA A OKRASNÉHO PTACTVAVÝSTAVA DROBNÉHO ZVÍŘECTVA A OKRASNÉHO PTACTVAVÝSTAVA DROBNÉHO ZVÍŘECTVA A OKRASNÉHO PTACTVA    

ČSCH, ZO Kolešovice pořádá ve dnech 9.října a 10.října 2010 tradiční výstavu ve výstavním areálu                       
v Kolešovicích. V sobotu je výstava otevřena od 8 do 16 hodin a v neděli od 8 do 14 hodin. Výstava je prodejní a je 

připravena bohatá tombola ! 

ČSŽ Kolešovice pořádá v sobotu, 16.10.2010 od 20 hodin tradiční POSVÍCENSKOU ZÁBAVU. K tanci a poslechu 
hraje Fernet a spol. Vstupné je 60,- Kč. Srdečně zvou pořadatelé  ! 

POSVÍCENSKÁ ZÁBAVAPOSVÍCENSKÁ ZÁBAVAPOSVÍCENSKÁ ZÁBAVAPOSVÍCENSKÁ ZÁBAVA    

DIVADELNÍ PŘEDSTAVENDIVADELNÍ PŘEDSTAVENDIVADELNÍ PŘEDSTAVENDIVADELNÍ PŘEDSTAVENÍ 

                                    Obec Kolešovice pořádá dne 23.10.2010 od 18 hodin divadelní představení  
 „ŽENITBA aneb Naprosto neuvěřitelná situace“ v podání Divadelního souboru Tyl Čistá. Vstupné: 40,- 

AKCE NÁLET NA VLAK + DRAKIÁDA PRO DĚTIAKCE NÁLET NA VLAK + DRAKIÁDA PRO DĚTIAKCE NÁLET NA VLAK + DRAKIÁDA PRO DĚTIAKCE NÁLET NA VLAK + DRAKIÁDA PRO DĚTI     

SHVPL Kolešovice ve spolupráci s obcí Kolešovice pořádají další ročník Drakiády na prostranství na polním  
letišti v sobotu, 23.10.2010 od 14 hodin. V průběhu tohoto odpoledne se uskuteční ukončení vlakové sezóny na 

trati Krupá  -  Kolešovice s letovou ukázkou náletu na vlak. Sladká odměna je připravena pro každého          
účastníka. Občerstvení zajištěno !   

máte po ruce kalendář, tak si poznačte … 



 

Poznámka: Pokud by někdo z jakéhokoliv důvodu nechtěl být v této rubrice zveřejňován, ať toto oznámí v kanceláři OÚ Kolešovice.    
 Zveřejněné informace nejsou v rozporu se zákonem č.268 o matrikách z roku 1949, neboť byly  získány z alternativních zdrojů.  

tisk Kolešovické  l i s tyKolešovické  l i s ty  vydává obec Kolešovice. Počet výtisků  120 ks.                                                                                                       
Vy davatel :   obec Kolešovice, 270 02 Kolešovice č.p. 212  – telefon: 313 582 296, IČ 00243884,  www.kolesovice.cz                                                

Evidenční číslo periodického tisku: MK ČR E 18577. Texty neprošly jazykovou úpravou.                                                                             
Adresa pro zasí l ání  př í spěv ků  a  inzerátů : obec@kolesovice.cz / Uzávěrka  př í š t ího č í s l a : 22. 11. 2010 

 S p o l e č e n s k á  k r o n i k a   

     

J a r o s l a v a  Č e č r d l o v á  

E r i k a  Č e r n o h o r s k á  

E v a  H u r t o v á       

   

 

 

M a r i e  Č e r m á k o v á  

S t a n i s l a v  F r ý d a     

B l a h o p ř e j e m e ! 

* gratulujeme občanům ve věku 70, 75, 80 let a po 80 roce každý rok  

  Vítáme nové občánky mezi obyvatele naší obce.        

         7.září 2010 se narodil  Fi l ip  Kozler      

  Filipovi přejeme krásný a spokojený život.                                         
      Šťastným rodičům blahopřejeme !  

 Dne 8. srpna 2010 zemřela naše spoluobčanka, paní  Božena  Tůmová .                             
Čest její památce! 

      Významného životního jubilea se v měsících září a říjen  2010 dožívají tito naši spoluobčané.       
Přejeme pevné zdraví a pohodu do dalších let.                                

  

P O VP O V  O D N Ě   a  ZO D N Ě   a  Z  Á P L A V Y  Á P L A V Y             

Mé poděkování  

 Osobně bych chtěla mnohokrát poděkovat za pomoc při organizaci povodňové sbírky. Jmenovitě       
úřednicím  obecního úřadu paní Jiřině Hrenákové a Marcele Holé, které mi věnovaly svůj volný čas. Panu      
Bohoušovi Pelikánovi a starostovi Martinu Dvořákovi. Zastupitelce Mirce Brabcové za přípravu a třídění       
materiální pomoci. Milanu Brabcovi za bezplatné půjčení auta . Bez jejich pomoci bych organizaci těžko zvládla.  
Mé poděkování patří také paní Ludmile Lillové, která  pracovala na mimořádném vydání našich listů v pátek a    
čekala na čerstvé informace, abychom vás co nejrychleji informovali jak bylo s vaší pomocí naloženo (listy vyšly 
ještě v pátek 13. srpna s aktuálními fotografiemi pořízenými na místě). 

 Ale největší poděkování samozřejmě patří vám všem, kteří jste svým přispěním ať materiál-
ním nebo finančním pomohli trochu zmírnit těžké období po bleskové záplavě  obyvatelům  jedné 
obce!             
 Moc si vážím toho, že i přes své starosti v této nelehké době většina z vás dokáže pomoci těm, kteří naší 
pomoc potřebují.                                    

                                                                         Děkuji !                   
               Jiřina Poděbradská    


